
بيماري ايدز يك بيماري عفوني است؛  نخستين 
مورد ابتلا به اين بيماري در كشورمان كودك 
پنج س�اله مبتلا به بيم�اري هموفيلي بود كه 
با تزري�ق خون هاي آل�وده فرانس�وي به اين 
بيماري دچار ش�د. ه�ر چند حالا س�ال ها از 
اين حادث�ه مي گ�ذرد و پرون�ده مبتلايان به 
تالاس�مي و هموفيلي كه با اي�ن خون ها درد، 
رنج ايدز و هپاتيت C هم به دردهايشان اضافه 
شد، در ميان انبوه خبرها گم شد و خون هاي 
تزريقي به بيماران در كشورمان امروز يكي از 
سالم ترين خون هاست، اما هنوز هم دريافت 
خون براي بيماران با خطرهايي همراه اس�ت 
و بنا به تأكيد مديرعامل سازمان انتقال خون 
كس�اني كه خون دريافت مي كنند، پنج برابر 
بيم�اران ديگر ش�انس ابتلا ب�ه عفونت هاي 
بيمارس�تاني را دارند. ام�ا اين تنه�ا يكي از 
وجوه ماجراس�ت؛  بخش ديگر اي�ن ماجرا به 
تعرفه گذاري براي خوني بازمي گردد كه مردم 
به رايگان اه�دا مي كنند، اما س�ازمان انتقال 
خون به انحاي مختلف در تلاش اس�ت تا اين 
خون را بفروش�د! و ماجراي بالا رفتن شانس 

عفونت بيمارس�تاني با تزريق خون پوششي 
زيبا و علمي براي عملي كردن اين ماجراست!

هنوز در كش��ورمان س��اختاري ب��راي پايش 
علل مرگ و ميرها وجود ن��دارد، اما طبق آمار 
ميزان عفونت بيمارس��تاني در ايران سه برابر 
استاندارد كشورهاي پيشرفته دنياست. آنطور 
كه حميد مهدي فيض آب��ادي، رئيس انجمن 
ميكروب شناس��ي ايران مي گويد: عفونت هاي 
بيمارستاني در كش��ور ما بين ۵تا ۱۵درصد و 
بعضاً بيشتر ش��يوع دارد. علي ايماني دبير اين 
انجمن نيز معتقد است: اگر ميزان عفونت هاي 
بيمارستاني زير ۵درصد باشد، قابل قبول است 
كه اين وضعيت در بيمارستان هاي كشورهاي 
توس��عه يافته مش��اهده مي ش��ود. وي تأكيد 
مي كند:  ميزان مرگ و مير ب��ر اثر عفونت هاي 
بيمارستاني در كشور موضوعي نيست كه بتوان 

آن را انكار كرد. 
 مديريت خون بيمار

علي اكب��ر پورفتح الله مديرعامل س��ازمان انتقال 
خون هم ماجراي عفونت هاي بيمارستاني را انكار 

نمي كند، به خصوص وقتي مي توان آن را بهانه اي 
براي كاهش مصرف خون در بيمارس��تان ها قرار 
داد. وي ب��ا تأكيد بر لزوم اج��راي مباحث مربوط 
ب��ه مديريت خ��ون بيم��ار در بيمارس��تان هاي 
كش��ور مي گويد: بايد توجه كرد كه ش��انس ابتلا 
به عفونت هاي بيمارس��تاني در كساني كه خون 
دريافت مي كنند، حدود پنج برابر افزايش مي يابد. 
همچنين طول مدت بس��تري بيماراني كه خون 
دريافت مي كنند، نسبت به آنهايي كه خون دريافت 
نمي كنند به شدت افزايش پيدا مي كند. بنابراين 
تزريق خ��ون مي تواند هم براي بيم��ار عوارض و 
گرفتاري هايي به دنبال داش��ته باشد و هم هزينه  
س��نگيني را به نظام س��لامت تحميل كند، زيرا 
طول بستري را افزايش داده و هزينه هاي بيمه ها و 
بيمار را نيز بالا مي برد. به همين دليل در دهه اخير 
ادبيات جديدي در حوزه انتقال خون مطرح شده و 

آن هم ادبيات مديريت خون بيمار است. 
 تزريق خون خود بيمار به خودش 

نخس��تين س��ؤال در اين مقوله جديد چيستي 
مديريت خ��ون اس��ت. پور فت��ح الله در اين باره 
مي گويد:  در بحث مديريت خ��ون بيمار عناصر 

و اقدامات مختلفي وج��ود دارد كه اين اقدامات 
مي تواند قبل، حي��ن و بعد از عمل انجام ش��ود. 
يكي از بحث ها اين است كه قبل از عمل جراحي، 
كم خوني بيم��ار را مديريت كني��م.  مديرعامل 
سازمان انتقال خون در اين باره توضيح مي دهد: 
 در جراحي هاي انتخابي قبل از اينكه بيمار تحت 
عمل قرار گيرد، مي توانيم كم خوني اش را درمان 
كنيم. در كنار اين مسئله در حين عمل مي توانيم 
در صورت نياز از خون خود بيمار استفاده كنيم. 
امروزه دستگاه هايي وجود دارد كه مي تواند خون 
فرد را حي��ن عمل جراحي جم��ع آوري و به فرد 
تزريق كند. مديريت خونريزي حين عمل را انجام 
داده و كاري كنيم كه بيمار حداقل خونريزي را 
حين عمل داشته باشد. بعد از عمل هم مي توانيم، 
اقداماتي مانند اص��لاح آنمي يا حتي جمع آوري 
خون بيمار را انجام دهيم. اين مجموعه اقداماتي 
است كه در سطوح بيمارس��تاني مي تواند براي 

مديريت خون بيمار انجام شود. 
 پشت پرده يك دلسوزي 

آمار كم خوني در ايران بالاس��ت؛  اين موضوعي 
است كه آثارش تنها به بيماران نيازمند جراحي 
بازنمي گردد و براي افراد عادي نيز چالش زاست. 
پورفتح الله با اشاره به آمار مصرف سالانه حدود 
3/۵ ميليون ف��رآورده خوني و نزدي��ك به دو 
ميليون واحد گلب��ول قرم��ز در مراكز درماني 
كش��ور، دليل مصرف بالاي خ��ون در ايران را 
نگاه نادرس��ت پزش��كان به اين ماجرا مي داند 
و معتقد اس��ت: تجويز تزريق خون در كش��ور 
غيرواقعي اس��ت! اين در حالي است كه به نظر 
نمي رسد، هيچ پزشكي در تجويز تزريق خون 
منفعتي داش��ته باش��د و جز در مواقع اضطرار 
براي بيمار خون تجويز ش��ود. به همين خاطر 
پش��ت پرده اين ماجرا به همان موضوع قديمي 
تلاش سازمان انتقال خون براي فروختن خوني 

است كه خيرين به رايگان اهدا مي كنند. 
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در حالی كه مدارس غيردولتی به بهانه كاهش هزينه های دولت گسترش پيدا كرده اند، اما خالی ماندن ظرفيت شان 
باعث شده برای ادامه فعاليت، وبال بودجه دولتی شوند

مدارس غیردولتی وبال بودجه دولتی!

مديريت خون به نفع جيب سازمان انتقال خون!
سازمان انتقال خون به انحاي مختلف در تلاش است تا خون اهدايي مردم را به بيماران بفروشد!

مديران سازمان مدارس غيردولتي با ارائه آمار 
از ظرفيت هاي خالي مانده مدارس غيردولتي، 
از الان دست به كار جلب بودجه دولتي براي 
م�دارس غيردولت�ي ش�ده اند تا ب�ا چنگ و 
دندان پروژه توس�عه م�دارس غيردولتي را 
زنده نگ�ه دارند.  اين در حالي اس�ت كه تنها 
توجيه توس�عه مدارس غيردولتي كاهش بار 
مالي دولت و هزينه هاي م�دارس دولتي بود. 

خصوصي سازي آموزش در كشور ما به يك نقطه 
مي رسد و آن هم شكست است. اگر قبول نداريد 
گفت و گوهاي رس��انه اي چن��د روز اخير مديران 
س��ازمان مدارس غيردولتي را ب��ا گفت و گوهاي 
مسئولان دانش��گاه هاي غيردولتي در سال هاي 
گذشته مقايسه كنيد.  در هر دوي اينها سهم بزرگ 
خصوصي سازي در نهايت به تعداد زيادي صندلي 
خالي و ورشكس��تگي منجر ش��ده است. مجتبي 
زيني وند، رئيس س��ازمان م��دارس غيردولتي و 
مشاركت هاي مردمي درخصوص وجود صندلي 
خال��ي در م��دارس غيردولتي به ف��ارس گفت: 
بين ۵۰۰تا ۸۰۰هزار صندل��ي خالي در مدارس 
غيردولتي داريم؛ ما در بحث خريد خدمات امسال، 
كمتر توانس��تيم ظرفيت مدارس را تكميل كنيم 
و اصلًا كاري نكردي��م، زيرا بودج��ه لازم را براي 
اين موضوع در اختيار نداش��تيم.  وي اضافه كرد: 
اعتباري كه در اختيار داش��تيم را در بحث خريد 
خدمات براي تحت پوش��ش ق��راردادن مدارس 
دولتي در مناطق محروم هزينه كرديم، اما در زمينه 

صندلي خالي نياز به حمايت بيشتري داريم. 
  نان س�فره دولتي ها را ب�ه غيردولتي ها 

قرض مي دهيم!
با وجودي ك��ه آموزش و پرورش چيره ش��دن بر 
كس��ري بودجه مزمن را دليل اقبال بي س��ابقه 
خود به خصوصي سازي و خريد خدمات آموزشي 
عنوان مي كند، با اين حال مي بينيد كه اين مقام 
مسئول براي پركردن صندلي هاي خالي مدارس 
غيردولتي به بودجه دولتي چشم دوخته است. 

به بيان ديگر دولتي كه براي تخصيص بودجه به 
آموزش و پرورش دولتي فغانش به آس��مان بلند 
اس��ت، براي احياي مدارس غيردولتي با بودجه 
دولتي تنف��س مصنوعي مي دهد. حالا س��ؤال 
اينجاست، چرا اعتبارات خريد خدمات آموزشي يا 
تسهيلات ارزاني كه در اختيار مدارس غيردولتي 
قرار مي گيرد، براي توسعه مدارس دولتي هزينه 

نمي شود؟ در عين حال آموزش و پرورش تاكنون 
گزارشي از عملكرد آموزش��ي و تربيتي مدارس 
غيردولتي و گردش مالي آنها و كمك مالي كه به 

دولت مي كنند، منتشر نكرده است. 
از طرف ديگر مجيد طهرانيان، مديركل مدارس 
غيردولتي ه��م از نهادهاي دولتي در اس��تان ها 
مي خواهد توس��عه هنرس��تان هاي غيردولتي 
را در دس��توركار قرار دهند. اين مقام مس��ئول 
در گفت و گ��و با ف��ارس اظه��ار كرد: براس��اس 
اطلاعات س��امانه ش��هريه مدارس غيردولتي، 
هنرستان هاي غيردولتي كشور در سال تحصيلي 
آينده با ۵۱درص��د ظرفيت صندل��ي خالي در 
هنرستان هاي فني غيردولتي و ۵7درصد صندلي 

خالي در هنرستان هاي كاردانش مواجه است. 
وي با بي��ان اينك��ه آموزش و پرورش در س��ال 
تحصيلي 9۸- 97 حدود 79۰هنرستان فني و 
كاردانش دارد كه از اين آمار حدود 4۸۸كاردانش 
غيردولتي و 3۰2هنرستان فني غيردولتي است، 
افزود: با توجه ب��ه روديكردهاي دولت و اهميت 
توجه به آموزش هاي منجر به ش��غل در جامعه، 
توجه ب��ه هنرس��تان هاي فني باي��د در اولويت 
قرار گيرد.  طهرانيان گفت: از آنجا كه در س��ال 
تحصيلي آينده به دليل افزايش يك پايه تحصيلي 
به هنرس��تان ها و لاجرم كمبود نيروي انساني 
متخص��ص و فضاي آموزش��ي در مجموعه هاي 
دولت��ي مواجه هس��تيم، يقيناً هنرس��تان هاي 
غيردولتي آماده پذيرش دانش آموزان علاقه مند 

هستند؛ البته با توجه به هزينه بالاي آموزش هاي 
فني به دليل نيازمندي ب��ه فضاهاي كارگاهي، 
موادمصرف��ي و نيروي انس��اني متخصص يقيناً 
دولت بايد اين گروه از داوطلبان را مورد حمايت 
مالي قرار دهد.   وي با بيان اينكه هنرستان هاي 
غيردولتي كشور داراي ظرفيت پذيرش 27هزار 
دانش آموز و هنرس��تان هاي كاردان��ش داراي 
ظرفيت پذيرش 4۵هزار دانش آموز را در س��ال 
تحصيلي آينده هس��تند، اضافه ك��رد: بالاترين 
ظرفيت هاي خالي هنرستان هاي فني وحرفه اي 
در اس��تان هاي خراسان ش��مالي با ۸۰درصد، 
آذربايجان ش��رقي با 7۰درصد، ف��ارس، تهران 
و اردبيل با 64درصد، س��منان، بوشهر، كرمان، 
گي��لان، قزوين و مازن��دران ح��دود ۵2درصد 
هستند.  مديركل مدارس و مراكز غيردولتي از 
عدم تأسيس هنرستان هاي فني در استان هاي 
آذربايجان غربي، اي��لام، چهارمحال بختياري، 
خراس��ان جنوبي، زنجان، كردستان، كرمانشاه، 
كهگيلويه و بويراحمد، هرمزگان، همدان و عدم 
تأسيس كاردانش در استان هاي يزد و زنجان خبر 
داد و توصيه كرد: مسئولان محلي با مساعدت و 
حمايت هاي لازم بستر ورود بخش خصوصي به 

اين حوزه ها را هموار كنند. 
وي تصريح كرد: هنرستان هاي غيردولتي در 
صورت تأمين اعتبار خريد خدمات مي توانند 
كمبود نيروي انس��اني و فضاي آموزش��ي را 

تأمين كنند. 

  دست مدارس غيردولتي در جيب دولت!
ترجمه اين گفته ها اين مي ش��ود كه مسئولان 
سازمان مدارس غيردولتي و توسعه مشاركت هاي 
مردمي با شعار كاهش هزينه هاي دولت چشم به 
بودجه دولتي دوخته اند تا مانع شكس��ت پروژه 
توس��عه غيردولتي ها ش��وند. براي اين س��ؤال 
هم پاس��خي ندارند كه »اينها چه جور مدارس 
غيردولتي هستند كه براي ادامه فعاليت خود به 

بودجه دولتي نياز دارند؟«
لابد اگر ف��ردا روزي اه��داف توس��عه مدارس 
غيردولتي تأمين نش��ود، پرچمداران حمايت از 
توسعه اين مدارس عدم حمايت بودجه اي دولت 

را بهانه و با اين سپر خود را تبرئه مي كنند!
توسعه دولتي مدارس غيردولتي در حالي ادامه 
دارد كه در س��ال هاي اخير منتقدي��ن همواره 
نسبت به گس��ترش مدارس غيردولتي و تبعات 
طبقاتي و آموزش و تربيتي آن هشدار داده بودند.  
مضاف بر اينكه ظرفيت و بستر اجتماعي و قانوني 
خصوصي س��ازي آموزش و پرورش در جامعه ما 

وجود ندارد. 
  عبرت از شكست ليبراليسم آموزشي

بنا بر اين گ��زارش، چندي پي��ش نتايج يك 
بررسي جديد منتش��ر شد كه نشان مي دهد، 
دانش آموزان فارغ التحصيل از مدارس دولتي 
بيش از دانش آموزاني كه در مدارس خصوصي 
تحصيل كرده اند، در دانشگاه ها موفق تر عمل 

مي كنند. 
به گفته محققان، دانش آم��وزان فارغ  التحصيل 
از مدارس دولتي بيش از س��اير دانش آموزان در 
دانشگاه هاي دولتي قبول مي شوند و در رشته هاي 

خوب درس خود را به پايان مي رسانند. 
اين پژوهش كه به سرپرس��تي اس��تيون جونز، 
مدرس ارشد در دانشگاه منچستر صورت گرفته، 
تأكيد مي كند: دانش آموزان مدارس دولتي انگيزه 
بيشتري براي درس خواندن در رشته هاي برتر 

دانشگاه هاي سطح بالا دارند. 
اين بررسي اولين مطالعه است كه نشان مي دهد، 
دانش آموزان فارغ التحصي��ل از مدارس دولتي 
نسبت به همتايان خود در مدارس خصوصي در 

دانشگاه ها موفق تر عمل مي كنند. 
هر چند اين نوع تحقيقات چن��دان مورد توجه 
مديران آموزش��ي ما قرار نمي گيرد، اما شكست 
ليبراليسم آموزشي در غرب مي تواند هشداري 

براي تقليد خصوصي سازي به شمار رود. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

 محمد قرباني با انتشار اين عكس توئيت كرد: اين ساختمان 
عظيم، ساختمان ستاد مركزي بنياد شهيد و امور ايثارگران هستش 
كه در خيابان طالقاني و جنب ساختمان ۱2طبقه فعلي بنياد شهيد، 
در حال ساخته. اولاً مگه چند تا كارمند داري؟ دوماً شمايي كه ميگي 
پول بيمه درماني جانبازان و پدر و مادراي شهيد رو نداري، با چه پولي 

اين هيولا رو ميسازي؟

 مهدي قاسمي با انتشار اين عكس در سالگرد سقوط سي130 
حامل خبرنگاران توئيت كرد: گفته بودن يك هواپيماي باري خورده 
زمين. وقتي اين عكس رو گرفتم، نمي دونس��تم اين جنازه هاي دوستام 
هستن. مموري رو دادم به حبيب كه برسونه ايس��نا و از اون شنيدم اينا 
بچه هاي خودمونن. بعدش نتونستم عكس بگيرم و بازداشت شديم. حدود 
همين ساعت ها بود كه بعد از سه چهار ساعت بازداشت آزادمون كردن... 

 سيدمحمد حسيني با انتش�ار اين عكس توئيت كرد: نمونه 
ديگري از آزادي بيان، تحمل مخالف، مدارا و احترام به نظرات ديگران! 
دانشگاه سيدني استراليا دكتر تيم اندرسون را بعد از 2۰سال تدريس 
در اين دانشگاه به جرم انتشار يك اينفوگرافي در نقد جنايات اسرائيل 

در غزه اخراج و ورود او به اين دانشگاه را ممنوع كرد! 

 محسن محبي توئيت كرد: تو كتابخانه ملي از هر پنج نفر به جرئت 
چهار نفر روي ميزهاش��ون كتاب زبان و منابع آيلتس و تافل ميبيني. 
ديالوگ ثابت همه توي بوفه شده: اپلاي، رفتن، رزومه، ريكامند و اسم 
دانشگاه هاي خارجي جور واجور اين روزها به نظرم غمگين ترين نقاط 

شهرشده كتابخانه ملي و فرودگاه  امام خميني )ره(. 

 سارا سيدي توئيت كرد: در تحقيقي از ساقيان مشروبات الكلي 
معلوم ش��ده 9۰درصد مارك هاي برند و متداول مش��روب در ايران از 
شيش��ه هاي بازيافتي بوده و محتوايش از الكل طبي، ترامادول، شكر 

سوخته، اسانس و ادرار انسان است!

 افشين پرورش با انتشار اين عكس توئيت كرد: آموزش و پرورش 
اصفهان طي چند روز آينده قصد تخريب كامل اين بناي منحصر به فرد 
تاريخي را دارد. آدرس: خيابان شمس آبادي- مركز تحقيقات معلمان.

 مهدي مهرپرور توئيت كرد: حدود ۱۰۰ميليون ليتر بنزين توليد 
مي كنيم، 4۰ درصد در پالايش��گاه خليج فارس و 6۰درصد مابقي در 
پالايشگاه هاي ديگر. اگر زنگنه س��نگ نمي انداخت و چند پالايشگاه 
مثل خليج فارس مي ساختيم امروز به جاي صادرات نفت خام، بنزين 
صادر مي كرديم. آن وقت چه كسي مي توانست صادرات بنزين ايراني 

را صفر كند؟!

 كبري آس�وپار توئيت كرد: ف��لان بازيگر خانم به ق��ول وزارت 
بهداشت بايد حوزه درمان را به اهلش بسپارد. درست است؛ اما بهمن 
93 كه وزارت بهداشت همايش مبارزه با سرطان را با حضور همين خانم 
و بازيگران ديگر در تالار وحدت برگزار كرد و شوي سلبريتي راه انداخت، 

بايد فكر تبعات ورود بي سوادها به حوزه  سلامت را مي كرد. 

 سيده راضيه حسيني با انتشار اين عكس توئيت كرد: براساس 
پژوهش مؤسسه رويترز تامپسون، امريكا »سومين كشور خطرناك دنيا 
براي زنان« از نظر »خشونت و آزار جنس��ي« هست. همين امريكايي 
كه قبله آمال غربگرايان وطني هست و براي زنان دنيا نسخه برابري و 

تساوي مي پيچه. 

نيره ساري

بازهم باران به داد مسئولان رسيد
بارش باران در روزه��اي اخير جاني دوباره به پايتخ��ت داد. باراني كه 
شاخص آلودگي هوا را از بالاي ۱۵۰به محدوده هواي سالم برگرداند، 
اما ديو آلايندگي باز هم برمي گردد و بايد چشم انتظار بارندگي باشيم؛ 

چراكه هيچ برنامه منسجمي براي مقابله با آلودگي هوا نداريم. 
متأسفانه پس از اين همه سال دس��ت و پنجه نرم كردن با آلودگي هوا، 
هنوز هيچ آيين نامه اي براي كاهش آلودگي هواي پايتخت وجود ندارد. 
فقط اينكه سازمان هواشناس��ي وظيفه دارد چهار روز قبل از شرايط 
اضطرار، وضعيت هشدار را اعلام كند تا مس��ئولان تصميمات خود را 

بگيرند و اجرايي كنند. 
طبق آخرين گزارشي كه توس��ط مركز كنترل كيفيت هواي شهري 
تهران منتشر شده است، خودروهاي ديزلي سنگين و نيمه سنگين در 
شهر تهران مسئوليت توليد آلاينده هاي اكسيدهاي گوگرد، اكسيدهاي 
ازت و ذرات معلق را برعهده دارند كه در اين ميان نقش اكس��يدهاي 
گوگرد و ذرات معلق بيشتر است.  آمارها نشان مي دهد، ميني بوس ها، 
كاميون ها و اتوبوس ها به ترتيب بيشترين سهم را در توليد اكسيدهاي 
گوگرد با درصد س��هم 39درصد، 34درصد و ۱9درصد دارا هس��تند.  
چندي قبل نهاونديان، معاون رئيس جمهور اع��لام كرد كه دولت در 
نظر دارد اين برنامه را سه ساله اجرا كند. در طرح جديد كل نياز ارزي 
اتوبوس ها و كاميون ها از محل صرفه جويي سوخت پرداخت خواهد شد 
و خودروسازان داخلي ديگر دغدغه تأمين ارز واردات قطعات كاميون ها 

را نخواهند داشت. 
از ديگر مش��كلاتي كه به پايداري آلودگي هوا در كلانش��هرها كمك 
كرده، منفعل بودن فراكس��يون محيط زيس��ت مجلس است. رياست 
اين فراكس��يون با محمدرضا تابش، نماينده دو ده��ه اخير اردكان در 

مجلس است. 
در وصف اين فراكس��يون همين بس كه در تازه ترين موضع گيري اش 
از دوچرخه س��واري فانتزي ش��هردار تهران تقدير كرد. يعني دريغ از 
دادن يك راهكار يا برداشتن گامي براي وضع قانوني عليه آلودگي در 

كلانشهرها كه اين فراكسيون انجام دهد.
به ه��زار دلي��ل مي ت��وان ثاب��ت ك��رد در وضعي��ت موجود اساس��اً 
دوچرخه سواري در تهران زيانبار است. ما مي دانيم احتمالاً زورتان به دو 
خودروساز وطني نمي رسد، دولت هاي قبلي، قبلي و قبلتر هم نرسيده 
بود. دولت هاي بعدي، بعدي و بعدتر هم نخواهد رسيد، اما مردم هواي 
پاك مي خواهند و ايمني در رفت و آم��د. بياييد انحصار توليد و واردات 
خودروهاي برقي و سازگار با محيط زيس��ت را به همين دو خودروساز 
بدهيد. مي توانند همانقدر درآمد داشته باش��ند. به شرطي كه توليد 
خودروهاي آلاينده و ناايمن كنوني را كنار بگذارند. اصلًا يك چيزي هم 

اضافه از پول نفت به آنها بدهيد، به خاطر سلامت مردم مي ارزد. 

دادستان كل كشور مطرح كرد 
تلاش نفوذي هاي اقتصادي

 براي پياده سازي اهداف دشمن 
ت�ا  خواس�ت  اطلاع�ات  وزارت  از  كش�ور  كل  دادس�تان 
دس�تگاه هاي اقتص�ادي را رص�د كن�د و اظه�ار كرد: براس�اس 
اطلاعاتي ك�ه داري�م، نفوذي ه�ا در بخش هاي مختل�ف اقتصاد 
كش�ور تلاش مي كنند ضرب�ه اقتص�ادي دش�من را كاري كنند. 
حجت الاسلام والمسلمين محسني اژه اي، در نشست بررسي مشكلات و 
چالش ها در رسيدگي به پرونده هاي جرايم اقتصادي از ابلاغ آيين نامه موارد 
استجازه از مقام معظم رهبري خبر داد و گفت: در استجازه اي كه از رهبر 
معظم انقلاب درباره تشكيل دادگاه هاي ويژه صورت گرفت، پيش بيني شد 
آيين نامه اي براي اين كار تنظيم شود كه اين آيين نامه در 3۵بند و ۸تبصره 
در هفته گذشته ابلاغ شد.  وي همچنين گفت: فعلاً مبنا استجازه و آيين نامه 
آن است كه لازم الاجراست و بايد طبق آن عمل شود و در مورد هر چيزي كه 

در آيين نامه مصرح نبود، طبق قوانين و مقررات عمل مي شود. 
  كاهش مواعد ابلاغ، اعتراض و تجديدنظرخواهي

اژه اي به مواردي از اين استجازه اشاره كرد و گفت: مواعدي كه براي ابلاغ، 
اعتراض و تجديدنظرخواهي وجود دارد در اي��ن آيين نامه كاهش يافته 
است. به عنوان مثال اعتراض به قرار ابتدايي از ۱۰روز به پنج روز و همچنين 
زمان قرار اعتراض به دادنامه نيز كاهش پيدا كرده و احكامي كه توسط اين 
دادگاه ها صادر مي شود، به غير از اعدام قطعي است و بايد در دادسرا، دادگاه 
و ديوان عالي كشور شعب ويژه تشكيل شود.  اين در حالي است كه در همين 
راستا نيز حجت الاسلام والمسلمين منتظري، خطاب به دادستان ها گفت: 
استجازه مقام معظم رهبري و هماهنگي هايي كه صورت گرفت، ابزاري 
لازم و ضروري بود كه فراهم شد؛ بنابراين هر ابهامي در اين زمينه داشتيد 
از معاون اول قوه قضائيه يا دادستاني كل كتباً يا تلفني استعلام كنيد و طبق 
بخشنامه رياست قوه قضائيه در اس��تان هايي كه ضرورت تشكيل دادگاه 

وجود دارد، هماهنگي هاي لازم با معاونت اول قوه قضائيه صورت گيرد. 
  ابزار اطلاعاتي در اختيار قوه قضائيه نيست

دادستان كل كشور در رابطه با نحوه برخورد با افرادي كه مجرم اقتصادي 
هستند يا مجرماني كه بستر نيل به اهداف دش��من را فراهم مي كنند يا 
كس��اني كه به دنبال منافع و رس��يدن به آلاف و علوف، اين خيانت ها را 
مي كنند، به بيان توضيحاتي پرداخت و گفت: اب��زار اطلاعاتي در اختيار 
واجا هست و انتظار ما اين است در اين زمينه با جديت و برنامه ريزي كار 
كنند. مجموعه اطلاعاتي كه ما داريم اين اس��ت، دشمن در اين زمينه به 
سرعت، ش��دت و با برنامه ريزي كار  مي كند، بنابراين جزو وظايف جدي 
وزارت اطلاعات، اطلاعات سپاه و نيروي انتظامي است كه اينها را زمين گير 
كند و نگذارند اين خائنين به كشور، نظام و ملت بخواهند دانسته يا ندانسته 
اهداف دشمن را پياده كنند.  اين مسئول عالي قضايي افزود: ابزار اطلاعاتي 
در اختيار قوه قضائيه نيست. قوه قضائيه وظايفي تعريف  شده براساس قانون 
اساسي و قوانين عادي دارد؛ منتها حتماً بايد از نيروي انتظامي، اطلاعات 
سپاه و وزارت اطلاعات اين حمايت و پشتيباني را بكنند تا آنها بتوانند با اتكا 

به دستگاه قضايي كار هاي خودشان را انجام دهند. 
  نفوذي ها در بخش هاي مختلف اقتصاد كشور

دادستان كل كشور در بخش ديگر اظهارات خود از وزارت اطلاعات خواست 
تا دستگاه هاي اقتصادي را رصد كند.  وي تأكيد كرد: براساس اطلاعاتي 
كه داريم نفوذي ها در بخش هاي مختلف اقتصاد كشور تلاش مي كنند كه 
ضربه اقتصادي دشمن را كاري كنند و نبايد بگذاريم اينها بتوانند اهداف 

خودشان را محقق سازند. 

زهرا چيذري 
  گزارش  یک

  مديرعامل سازمان انتقال خون با تأكيد بر لزوم اجراي مباحث مربوط 
به مديريت خون بيمار در بيمارستان هاي كشور گفت: بايد توجه كرد 
كه شانس ابتلا به عفونت هاي بيمارستاني در كساني كه خون دريافت 

مي كنند، حدود پنج برابر افزايش مي يابد. 
 معاون وزير آموزش و پرورش با اش��اره به اينكه از دي امسال تصحيح 
برگه هاي آزمون و ثبت نمرات به صورت الكترونيكي انجام شده و در نهايت 
در سامانه كارنامه صادر خواهد شد، گفت: اين مراحل استانداردسازي شده 

و ديگر امكان شكل گيري مافيا در اين حوزه وجود ندارد. 
 مديرعامل سازمان مديريت پسماند شهرداري تهران گفت: اپليكيشن 
جمع آوري زباله هاي خشك در سال آينده در تمامي مناطق شهر تهران 

اجرايي خواهد شد. 

نفيسه ابراهيم زاده انتظام 
  گزارش  2

تزري�ق خ�ون مي توان�د 
هم ب�راي بيمار ع�وارض و 
گرفتاري هاي�ي ب�ه دنبال 
داش�ته باش�د و هم هزينه  
نظ�ام  ب�ه  را  س�نگيني 
س�لامت تحميل كند، زيرا 
ط�ول بس�تري را افزايش 
داده و هزينه ه�اي بيمه ها 
و بيم�ار را نيز ب�الا مي برد

عليرضا سزاوار


